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Војска је задовољила све неопходне

критеријуме да би се наша земља 

кретала у правцу даљих интеграција. 

У неким ситуацијама ишли смо чак 

испред времена, истакао је министар

Шутановац и посебно нагласио 

наше учешће у мировној мисији 

под окриљем Европске уније.

С в е ч а н о с т  п о в о д о м  у н а п р е ђ е њ а  и  п о с т а в љ е њ а  о ф и ц и р а

Положени сви испити

М
и нистар од бра не  Драган  Ш ут ановац  уручио
је  у  Дому  Г арде  на Топчи деру новоп оста вље -
ним и ун ап ређеним офи цир и ма указе  пр е -
дсе д ни ка Срб ије к оје  ј е доне о  12.  деце мб ра

2011.  г од ине и 15.  фе бруа ра  ове год ин е пов од ом  Д ана
д рж авности  Ре публик е С рбије.  

Све чан ости  су  присус тв ова ли и ч ла нови  Ко легијум а
ми ни ст ра  од бране ,  нач елн ик Ге не ралшта ба ген ерал-по -
тп у ковник Љубиша  Дик ов ић, з ам ен ик  н а челник а  Генер -
ал штаб а генер ал- мајор Ми лан Бј ел ица, ка о и  п ре дста -
вн и ц и  органи за ционих  це ли на Минист ар ства одбране
и Војске  Србиј е. 

Че ститајућ и  оф и цир има, ми нистар Шутановац  је
пож елео да  им  живот  не  буде мно го ла кши у профе -
сионалном см ис лу ,  али д а  им  буде мн ого  успеш ни ј и у
одно  су на вре ме ко је  је за нам а.

–  Ова це ремон ија пок аз ује  да пост оји  симбио за ци -
вилн их  и војн их  в ласти у  ок виру како Владе  тако и Ми -

ни старства  одбране  –  рекао  је министар Ш утанов ац и
иста  као  да му је дра го  што се на ов ај  начин  п ро сл авља
њи хо в  ус пех, ко ји  см атра зај ед ни чким. Он  је наг ласио
да  у  про цесу  канди до вања и предлагања председнику за
по зиције са указом није постојала ни једна дилема. 

– Начел ник Ге не рал шта ба је ра дио са мном и до шли
смо до за јед нич ких за кљу ча ка и то је ре зул тат ис ку ства
ко је са да као ми ни стар имам, али сва ка ко уз ис ку ства ко -
ја има ге не рал Ди ко вић ко ји је низ го ди на у вој сци – об -
ја снио је ми ни стар.

– Вој ска је за до во љи ла све нео п ход не кри те ри ју ме
да би се на ша зе мља кре та ла у прав цу да љих ин те гра ци -
ја. У не ким си ту а ци ја ма ишли смо чак ис пред вре ме на –
ре као је Шу та но вац и по себ но на гла сио уче шће при пад -
ни ка Ми ни стар ства од бра не и Вој ске Ср би је у ми ров ној
ми  си ји под окри љем Европ ске уни је.

– То је из не на ди ло оста ле ко ле ге из Европ ске уни је,
а упра во то је био под стрек за на ше ко ле ге, ми ни стре

у  ф о к у с у



17

од бра не, да по др же европ ски пут Ср би је и да по др же
да ље ин те гра ци је – об ја снио је ми ни стар. Он је до дао
да се у ја в но сти, али и у са мом си сте му, про ме нио си -
стем вре д но сти и да ко нач но има мо мо дер ну вој ску и
мо дер не офи ци ре ко је раз у ме ју сво је ме сто, али и ме сто
Ср би је у све ту и Евро пи.

– Има јте на  уму да,  на жалост , нису сви д обр она ме -
рни.  Посто је он и  кој има је, што  је в ећ и п роблем  у Срби -
ји, б оље у т ом про блему. Он и мо гу бити радикал ни и са
једне л иб ералне с тране и са д ру г е  стране, к ој а  је екстре -
мна, али св и и ма ју  з а циљ да покажу да  систем н е фу -
нкци  он ише на квали тет ан на чин и д а га дест аб ил и зују,
не би л и о ни би ли  т и који ће  помо ћи  да се  п ро бле ми  ре -
ше  – ре ка о  је Шутановац . 

Он ј е  посеб но  напоменуо д а  када п ос тоје напади на
г енерала  Ди ко вића и  с ви  стан у  у његову од брану,  к ао  си -
мбола  вој ника,  а у  ис то  в реме су исп уње на  очекивања
ве зана  з а евр опске инт еграци је, посто је већи  капаците -
ти да  се одбра нимо  од  т е врсте на пада ко ји ће  им ати еп -
илог н а  су ду.

– Зато је ја ко важ но  да к ада г ов ор им о о европ ск ом
пу ту, бу де мо  с весни чи њенице да  смо  до прошл е  године
били опту жи вани да  кр иј ем о хашке оптуженике , а данас
то  више ник о  не помињ е  – река о  је  министа р, напо ми -
њући  да  је , ипа к, доб ро  шт о се  више не  говори  о војс ци
у не гативном с мислу , јер то  д оп риноси  даље м побољш а -
њ у њеног  уг леда,  ка ко у  земљи , тако  и  у иност ра нс тву.

Гово ре ћи о реформском п роцесу  у  систему  одбране
наше  зе мље, минист ар  Шутано вац  је и стакао д а је  та ј

про цес приве ден к ра ју , јер  ј е највећи  де о  стратешк их
по слова  који с у бил и  де фи нисани  пр е скоро  де ценију
до  вед ен до  максимума, а сада је на реду „фино поде ша -
вање” система и реформа на тактичком нивоу. 

– И да ље смо, ме ђу тим, у пе ри о ду ка да је ва жно ре -
фор ми са ти си сте ме вред но сти мла дих офи ци ра, али и
вас као нај ста ри јих ме ђу њи ма, у ци љу при хва та ња са -
вре ме них нор ми. И то ће би ти ваш по сао у бу дућ но сти,
да ути че те на свест и са вест свих оних ко ји ра де у си -
сте му од бра не, јер мо же мо сви да на ги ње мо ка бо љит -
ку, а са мо је дан мо же то да на ру ши и на пра ви про блем–
ис та као је ми ни стар Шу та но вац. 

У на став ку обра ћа ња, ми ни стар од бра не је ис ко ри -
стио при ли ку да че сти та офи ци ри ма на ше вој ске на
ефи ка сном од го во ру на не дав не вре мен ске не при ли ке
ко је су па ра ли са ле це лу зе мљу. 

– То и је сте на ша за кон ска оба ве за, с јед не стра не,
али смо по ка за ли и да има мо ка па ци те те и љу де ко ји су
по жр тво ва ни. По ло жи ли смо ве ли ки ис пит за ко ји су
мно ги сум ња ли и при жељ ки ва ли да по су ста не мо – по ру -
чио је ми ни стар од бра не, до да ју ћи да ће би ти још мно -
го ис пи та и ва жно је да сви бу ду по ло же ни.

Го ди на пред на ма, не ће би ти ни шта лак ша од оне
за на ма, а та ко ђе ће би ти оп те ре ће на бу џет ским сма ње -
њем. Али ако се аде кват но бу де ште де ло, функ ци о ни са -
ње тог си сте ма би ће ја ко до бро, чак и бо ље не го у не -
ким про шлим вре ме ни ма, на гла сио је ми ни стар Шу та -
но вац на све ча но сти у Топ чи де ру. ƒ
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